



THE CITY OF
SAN FERNANDO

CITY COUNCIL

MAYOR
MARY MENDOZA

VICE MAYOR
MARY SOLORIO

COUNCILMEMBER
JOEL FAJARDO

COUNCILMEMBER
VICTORIA GARCIA

COUNCILMEMBER
PATTY LÓPEZ

PRESS RELEASE

FOR IMMEDIATE RELEASE

CONTACT: Kanika Kith, Deputy City Manager/Economic Development
(818) 898-1202 | CityManager@sfcity.org

DATE: June 17, 2025

SAN FERNANDO CITY COUNCIL REAFFIRMS COMMITMENT TO UPHOLD RESIDENT RIGHTS AND CONSTITUTIONAL PROTECTIONS

SAN FERNANDO, CA – The City of San Fernando stands united in its commitment to uphold the rights and dignity of all residents, regardless of immigration status. Our Police Department remains dedicated to serving our community with respect, fairness, and without bias.

We oppose the aggressive immigration enforcement tactics, which have instilled fear in immigrant communities and run counter to our City values. We affirm that immigrants are integral to the fabric of our community and deserve to live without fear of unwarranted enforcement actions. In alignment with this belief, the City reaffirms our policy that prohibits the use of city resources for federal immigration enforcement activities. This stance reinforces our ongoing commitment to serve and protect the rights of all residents.

We rely on our representatives in the United States Senate and House of Representatives to advocate for us at the federal level. The City of San Fernando stands in support of Senator Alex Padilla's efforts and his dedication to defending the rights of our immigrant communities. We commend his leadership, integrity, and continued advocacy grounded in constitutional principles and human dignity.

The treatment of Senator Padilla—a San Fernando Valley native and advocate for immigrant rights—is particularly alarming. His forcible removal and handcuffing at a Department of Homeland Security press conference in Los Angeles was a disturbing example of government overreach and the silencing of public officials advocating for accountability and transparency.

The City remains committed to defending the constitutional rights of all individuals and to standing against any form of governmental overreach that threatens our fundamental rights.

CITY MANAGER'S
OFFICE

117 MACNEIL STREET
SAN FERNANDO
CALIFORNIA
91340

(818) 898-1202

WWW.SFCITY.ORG

PRESS RELEASE

San Fernando City Council Reaffirms Commitment to Uphold
Resident Rights and Constitutional Protections
Page 2 of 2

EL CONCILIO DE LA CIUDAD DE SAN FERNANDO REAFIRMA SU COMPROMISO DE DEFENDER LOS DERECHOS Y LAS PROTECCIONES CONSTITUCIONALES DE LOS RESIDENTES

SAN FERNANDO, CA – La Ciudad de San Fernando se mantiene unida en su compromiso de defender los derechos y la dignidad de todos sus residentes, sin importar su estatus migratorio. Nuestro Departamento de Policía continúa dedicado a servir a la comunidad con respeto, imparcialidad y sin prejuicios.

Nos oponemos a las tácticas agresivas de aplicación de leyes migratorias que han sembrado temor en nuestras comunidades inmigrantes y que contradicen los valores de nuestra Ciudad. Reafirmamos que los inmigrantes son parte fundamental del tejido de nuestra comunidad y merecen vivir sin miedo a acciones de cumplimiento injustificadas. En concordancia con esta convicción, la Ciudad reafirma su política que prohíbe el uso de recursos municipales para apoyar actividades de aplicación de leyes migratorias federales. Esta postura fortalece nuestro compromiso continuo de servir y proteger los derechos de todos los residentes.

Confiamos en nuestros representantes en el Senado y la Cámara de Representantes de los Estados Unidos para que aboguen por nosotros a nivel federal. La Ciudad de San Fernando apoya los esfuerzos del Senador Alex Padilla y su dedicación a defender los derechos de nuestras comunidades inmigrantes. Elogiamos su liderazgo, integridad y continuo apoyo basado en los principios constitucionales y la dignidad humana.

El trato que recibió el Senador Padilla —originario del Valle de San Fernando y defensor de los derechos de los inmigrantes— resulta especialmente preocupante. El uso de fuerza durante una conferencia de prensa en Los Ángeles del Departamento de Seguridad Nacional al sacarlo a la fuerza y esposarlo y el silenciamiento de funcionarios públicos que abogan por la responsabilidad y la transparencia fue un ejemplo alarmante del exceso de poder gubernamental.

La Ciudad continúa firme en su compromiso de defender los derechos constitucionales de todas las personas y en oponerse a cualquier forma de abuso de poder gubernamental que ponga en peligro nuestros derechos fundamentales.

###